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Emlékeztet ő 
 

Az Egyesületi Elnökség 2015. november 3-án 14:00 órakor az Elektrotechnikai Múzeum 
(Budapest, Kazinczy u. 21.) Zipernowsky termében megtartott üléséről. 

 
Jelen voltak:  Béres József, Kovács László, Dési Albert, Kovács András, Pálfi Zoltán, 
Görgey Péter, Hollósy Gábor, Dr. Tóth Judit, Orlay Imre, Tóth József, Rubint Dezső, 
Bánhegyesi Attila, Veisz Imre, Rejtő János, Elnökségi tagok, továbbá Ángyánné Kiss 
Zsuzsanna, Tóth Péterné és Günthner Attila állandó meghívottak. 

Kimentette magát: Haddad Richárd, Dr. Hartmann Bálint, Dr. Kádár Péter, Vinkovits 
András, Divényi Dániel, Nagy János, Balázs Péter. 

Első napirendi pontként  Günthner Attila az előző Egyesületi Elnökségi üléseken 
elhatározottak helyzetéről adott rövid összefoglalót. A MEE 2016 évi programjának 
összeállítására kiküldtük az online adatgyűjtőt. Kérjük a tervezett Régió üléseket is beépíteni! 
A Cobra pénzügyi szoftver működésének feltételrendszerét összeállította az iroda és kiküldte 
a szervezeteknek. Kiküldtünk egy demót is, amelynek a telepítése több nagyvállalatnál belső 
IT szabályozás miatt fennakadt. A pártoló tagok szakosztályok és stratégiai célkitűzések 
szerinti besorolásával kapcsolatos online kérdőívet kiküldtük a szakmai szervezetek 
vezetőinek. 

Második napirendi pontként  Béres József az OET programjának véglegesítésével 
kapcsolatban mondta el javaslatát. A régióvezetőkkel folytatott előzetes egyeztetések 
alapján, valamint az ülésen ezeket kiegészítő hozzászólások után az Elnökség a következő 
programban állapodott meg: Az első nap programját két fő részre bontjuk. Az első részben a 
plenáris ülésen a régiók 15-15 percben mutatják be tevékenységüket egy előre 
meghatározott tematika alapján, amelyet november 6-ig kiküldünk. Egy szünetet követően 
kiscsoportos program keretein belül a régiók folytatják bemutatkozásukat kicsit kötetlenebb 
hangulatban. A cél elsősorban, hogy jobban megismerjék egymást a különböző szervezetek 
vezetői. A feladatok az „építsünk közösséget” célt szolgálják. Mutassák be a különböző 
régiók amire büszkék (gasztronómia, látványosságok, helyi szervezetek aktivitása…). 20 
órától vacsora. A második nap lennének azok az előadások, amiket fontosnak tartunk 
(Tisztújítás; Stratégia helyzetkép különösen: Mentor program, „Mi a pálya?”, Biztonságos 
villanyszerelés; Cobra bevezetése…). Nem született döntés arról, hogy az OET-en adnánk 
át a leghatékonyabb tagnyilvántartó, gazdasági ügyintéző, oktatás szervező illetve belső 
kommunikációfelelős díjakat. Az előző ülés óta egyedül Dr. Hartmann Bálint írt észrevételt, 
javaslatot. Ezt a témát elnapoltuk. A hátteret szabályozott formában kell kidolgozni. Az OET 
vándorkupát kronológia alapján a BUDAKÓ fogja átvenni. Az Egyesületi Elnökség 34/2015 
számú határozatával  egyhangúlag elfogadta az írásban előterjesztett programot az ülésen 
meghatározott kiegészítésekkel. 

Harmadik napirendi pontként  Béres József adott tájékoztatót a 62. vándorgyűlés 
eredményéről, sajtó visszhangjáról. Nagy sikerrel zárult a 62. Vándorgyűlés Konferencia és 
Kiállítás, amely 3 napon keresztül tartó közel 170 cégtől regisztrált 760 résztvevővel, közel 
100 előadással és 35 kiállító céggel büszkélkedhet. A „Vándorgyűlés” és a „Mi a pálya?” 
sajtó és média megjelenéseit tekintve elmondható, hogy az elmúlt 3 évben összesen nem 
jelent meg annyi hír az Egyesületről, mint idén az említett két eseményről. Ez nagyban 
köszönhető annak, hogy tudatosan készültünk rá és igénybevettük hozzáértő külső 
szakemberek segítségét. 

Negyedik napirendi pontként  Kovács András a MEE Díjszabályzatának módosítási 
javaslatait ismertette. A szeptemberi Elnökségi ülés óta nem érkezett észrevétel az akkor 
közzétett írásos előterjesztéshez. Szóban felolvasta a módosító javaslatokat: 

A III.-2. Díjbizottságok fejezet kiegészül a következőkkel:  

• „A díjbizottságokba tagokat a régiók, a társaságok és a szakosztályok javasolhatnak.” 
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• A „díjbizottsági” tagok megújítása 2 évenként, lépcsőzetesen 2-2 fő cseréjével, az 
Elnökség hatáskörébe tartozik. 

• „Az Egyesületi Elnökség ugyanannak a személynek egyidejűleg több díjbizottságba is 
adhat megbízást, de ugyanaz a személy nem lehet egyszerre két díjbizottságnak is az 
elnöke.” 

Az Egyesületi Elnökség 35/2015 számú határozatával  egyhangúlag elfogadta a 
Díjszabályzat írásban és szóban is ismertetett módosítási javaslatait. 

Ötödik napirendi pontként  Günthner Attila tájékoztatta az Elnökséget a MEE által jelölt 
MEE tagok állami kitüntetéseivel kapcsolatos eseményekről. Dr. Kövesdi Zoltán Prometheus 
díjban részesült, melyet Dr. Seszták Miklós nemzeti fejlesztési miniszter okt. 21-én adott át. 
Dr. Varjú Györgyöt a szeptemberi Elnökségi ülésen elhatározottnak megfelelően jelöltük 
Gábor Dénes díjra. 

Hatodik napirendi pontként  Béres József a MEE szervezeti változásaival kapcsolatos 
információkat osztotta meg az Elnökség tagjaival: 

• Dr. Dán András írásban fordult hozzánk, melyben „Megújuló energiák és alkalmazásuk” 
szakmai bizottság létrehozását javasolja. Különös aktualitását az adja, hogy megnyíltak 
olyan GINOP pályázatok, amelyeknek egy szakbizottságon keresztül a MEE aktív 
részese lehetne. Rejtő János, Dési Albert, Kovács András hozzászólásai után Béres 
József javasolta, bízzuk meg Dr. Dán Andrást, hogy a következő Elnökségi ülésre tegyen 
javaslatot a szakbizottság programjára szervezeti felépítésére (tematikus, nem állandó 
tagok), működésére. A programban ki kell térni a pályázatokra. Elsősorban rendszer 
szintű feladatokkal kell, hogy foglalkozzon a szakbizottság, de az egyenáramú kérdések 
is fontosak. Az Egyesületi Elnökség 36/2015 számú határozatával  2 tartózkodás mellett 
elfogadta a határozati javaslatot a „Megújuló energiák és alkalmazásuk” szakbizottság 
felállításával kapcsolatban. 

• A továbbiakban Béres József tájékoztatta az Elnökséget, hogy a Technikatörténeti 
Bizottság vezetői (Dr. Jeszenszky Sándor elnök és Dr. Kiss László Iván titkár) életkorukra 
és egészségügyi állapotukra való tekintettel a 2016. évtől kérik megbízatásuk alól való 
felmentésüket. A TTB vezetői levelükben javasolt utódokat is megneveztek, de ezzel 
párhuzamosan más jelölések is érkeztek. A jelöltekkel és a tisztségükről lemondó 
vezetőkkel személyesen fogunk egyeztetni és ezt követően fogunk előterjesztést 
készíteni az utódlással kapcsolatban. Béres József ezúton is kifejezte elismerését és 
köszönetét Dr. Jeszenszky Sándornak és Dr. Kiss László Ivánnak a TTB vezetésében 
betöltött elkötelezett, odaadó és eredményes munkájukért. 

• Polyákné Gajdos Katalin a Verebély László Szakközépiskola és Szakiskola igazgatója 
levélben fordult hozzánk, miszerint MEE üzemi szervezetet szeretnének létrehozni az 
iskolában. Az Egyesület Elnöksége üdvözölte a kezdeményezést és kérte a Titkárságot, 
hogy adjanak segítséget a szervezet megalakításához szükséges adminisztratív 
tevékenységben. 

Hetedik napirendi pontként  Béres József a MEE stratégiáját támogató marketing 
kommunikációs stratégia előkészítésének helyzetéről adott tájékoztatót. Az előkészítő 
munkába bevonjuk Hlavay Richárd kommunikációs és média szakembert. Feladata: részt 
venni az Elnökség által megbízott 5 fős munkacsoport megbeszélésein, amelyek alapján 
összeállít egy javaslatot a MEE kommunikációs stratégiára és meghatároz egy szempont 
rendszert a pályázat kiíráshoz. Cél, hogy a következő Elnökségi ülésre be tudjuk hozni a 
munkacsoport által jóváhagyott koncepciót és a pályázati kiírás tervezetét. 
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Nyolcadik napirendi pontként  Günthner Attila számolt be az Elnökségnek a 2015 október 
19-20-án megtartott „Mi a pálya?” műszaki pályaválasztó fesztivál eredményéről. A 
rendezvényre összesen 119 iskolából több, mint 2000 gyerek látogatott el (több, mint 1200 
középiskolás több Szakképzési Centrum 15 iskolájából és közel 800 pályaválasztó általános 
iskolás és gimnazista 104 iskolából). Nagy öröm számunkra, hogy 33 vidéki iskolából is 
felkeresték a fesztivált, amelyen közel 30 kiállító mutatta be a gyerekeknek, hogy ha a 
műszaki pályát választják milyen feladatok várnak rájuk, milyen élményekben lehet részük.  

Kilencedik napirendi pontként  Günthner Attila ismertette a MAVIR iskolaprogramjának 
helyzetét. A MAVIR ZRt. a Magyar Elektrotechnikai Egyesület szakmai közreműködésével az 
idei tanév első félévében kétfordulós tanulmányi versenyt hirdetett középfokú műszaki 
oktatásban résztvevő diákok számára. A verseny célja, hogy a MAVIR tevékenységét 
bemutatva felkeltsük a középiskolás korosztály figyelmét az átvitelre és a rendszerirányításra 
vonatkozóan. A program első részében a MAVIR Zrt. egy alállomás látogatást szervezett a 
résztvevő iskolásoknak, amelyen a rendszerirányító cég munkatársai igyekeztek minden 
lényegi információt átadni, valamint a MAVIR Zrt. tevékenységét bemutatni. Ezt követően az 
induló csapatoknak egy online tesztet kellett kitölteniük, melyhez a technikai hátteret a 
Magyar Elektrotechnikai Egyesület munkatársa, Babka Gábor biztosította. A teszt 
vizsgajelleggel működött, azaz meghatározott időpontban (2015. október 21. 12:00-15:00), 
egyedi hozzáféréssel lehetett kitölteni. A teszt 21 kérdésből állt (10 feleletválasztós és 11 
szöveges feladatból), amelyek az alállomások működésére, valamint a MAVIR Zrt. 
tevékenységére, felépítésére vonatkoztak. Az online teszthez hozzátartozott még egy esszé 
feltöltése „A hazai villamosenergia termelés és fogyasztás megoszlása és lehetséges 
alakulása az elkövetkező évtizedben„ címmel. A csapatoknak másnap éjfélig volt 
lehetőségük az esszé feltöltésére, melyet már korábban elkészítettek. A pályázaton 18 iskola 
indult 51 csapattal. Az első forduló eredményéről 2015. november 10-ig értesítik a 
csapatokat. Az első hét helyezett jut be a döntőbe, ahol a feladatuk az esszé prezentálása 
lesz egy szakmai zsűri előtt november 27-én az Elektrotechnikai Múzeumban. 

Egyebek: 

• Orlay Imre jelezte, hogy az október 20-án megtartott oktatási konferencia után szűk 
körben le kell ülnünk az összevont nyári gyakorlat és az alakuló kerettanterv ügyben az 
illetékesekkel. Béres József Bánhegyesi Attilát, az Oktatási Bizottság elnökét kérte, hogy 
készítsen egy rövid összefoglaló anyagot, amelyet a cégek HR-eseinek küldhetünk ki 
azzal a szándékkal, hogy delegáljanak illetékeseket az operatív munkacsoportba. 

• Az Elnökségi ülést követően az elnökség tagja részt vettek a „Séta az áram útján” 
programon.  

 

Budapest, 2015. November 3.  

 
 
 
Összeállította: Jóváhagyta: 

 
 

Günthner Attila Béres József  
Irodavezető Elnök  

 


